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EMLÉKEZTETŐ 

a VDSZ elnöksége 2021. június 10-én, Budapesten, a VDSZ székházában megtartott üléséről  

 

(A VDSZ alapszabályának 9.5 pontja alapján az elnökség üléseiről a tanácskozás lényegét 

tartalmazó emlékeztető készül)  

 

Székely Tamás megnyitja az elnökségi ülést. 

Köszönti Budai Ivánt és Szabó Csabát a Magyar Vegyipari Szövetség (MAVESZ) részéről. A 

MAVESZ élén változás történt, ugyanis Budai Iván nyugdíjba vonult, és a helyére Szabó Csabát 

választották meg a MAVESZ igazgatójává. Szeretné megköszönni a VDSZ nevében Budai Iván 

munkáját. Egy közel 20 éves időszakról beszélhetnek, amely fontos időszak volt a két szervezet 

életében. Tisztelettel köszönti Szabó Csabát, aki korábban az Egyesült Vegyiművek oszlopos 

tagja volt.  

- Budai Iván: Köszöni a meghívást, nagyon megtisztelő számára. 20 év együttműködéséről 

beszélhetnek. Az előző héten külön találkozója volt a Vegyész Szakággal. Elmondta, hogy a 

vegyipar meglehetősen jól vészelte át a 2020-as évet. Összességében csak 2%-os nettó 

árbevétel csökkenés volt. Voltak olyan szakágak (pl. műtrágya), amelyek kétszámjegyű 

növekedést produkáltak. Remélhetőleg ez az év jobb eredményeket fog produkálni. Továbbra 

is meghatározó, hogy az ágazat több mint 60%-a külföldi piacra termel. A következő 10 év a 

gazdaság „zöldítéséről” fog szólni. A technológiai váltás nem oldható meg támogatások nélkül. 

A másik irány a digitalizáció. Egy európai tanulmány szerint inkább az adminisztrációban és az 

értékesítésben van ennek nagyobb szerepe. Fontos a munkaerőhiány és a szakmai utánpótlás 

kérdése is. Közös pályázatokat készítettek középiskolások számára a szükséges szakmák 

népszerűsítése céljából. A vegyipari ÁPB-s támogatások némileg beszűkültek. Fontos érték a 

szakszervezetek jelenléte a nagyvállalatoknál. A középvállalkozásoknál is örülnének a 

szakszervezeteknek. Szabó Csabával visszakerül a szakmához a MAVESZ vezetése. Köszöni még 

egyszer ezt a szép gesztust, hogy meghívták.  

- Szabó Csaba: Köszönti a résztvevőket. Sokan ismerősek számára. Június 1-től tölti be a 

MAVESZ igazgatói posztját. Nehéz örökséget kapott, komoly kihívás számára azt a színvonalat 

tartani, amit Budai Iván felállított. Valóban visszakerül a szakmához a MAVESZ vezetése. 

Vegyészmérnök végzettségű. Folyamatosan valamilyen gyártócégnél dolgozott a termelésben 

(cukoripar, EVM, kozmetikai és háztartási vegyipar). A VDSZ-szel való kapcsolat az EVM-es 

időszaktól kezdve folyamatos. Bízik abban, hogy a nyílt és kommunikatív kapcsolat tovább fog 

folytatódni. Sok terület van, ahol közösek az érdekek pl.: szakképzés, munkaerő utánpótlás. 

Ezekben a kérdésekben muszáj közösen fellépni. Éppen az ülés előtt írták alá az új ÁPB-ről 

szóló megállapodást.  

- Székely Tamás ezt követően átnyújtotta Budai Ivánnak a VDSZ emlékplakettjét. Budai Iván és 

Szabó Csaba távoztak az elnökségi ülésről. 

 

Székely Tamás elmondta, hogy ezt az elnökségi ülést eredetileg egy korábbi időpontra 

tervezték. Ma Veresegyházán a GE Aviationnál figyelmeztető sztrájk lesz, 13.00-tól. Előzetesen 
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ugyan nem beszélték meg, de többen felajánlották, hogy részt vesznek a gyár előtti 

parkolóban megrendezésre kerülő flashmobban. Ez a sztrájk első órájában kerül 

megrendezésre. 14.00 órától lesz egy sajtótájékoztató, míg a gyáron belül zajlik a sztrájk. A 

cégvezetés június 1-től egy 4%-os béremelést ajánlott fel. Ezzel párhuzamosan egy másik 

teljesítményértékelést vezetnek be. A szakszervezet akkor tudja a bérajánlást elfogadni, ha az 

üzemi megállapodás helyett egy kollektív szerződést írnak alá, ugyanazzal a szöveggel. Ettől a 

verziótól elzárkózott a munkáltató, és ennek a következménye a figyelmeztető sztrájk.   

 

Jelen vannak: jelenléti ív szerint. 

Megállapítja, hogy a jelenléti ív alapján az Elnökség határozatképes. 

 

Hitelesítők: Vigh Árpád, Hornyák Péter 

A hitelesítők személyét az Elnökség egyhangúlag elfogadta. 

Az emlékeztető vezetését dr. Horváth-Lénárt Szilvia végzi. 

Az Elnökség üléséről hanganyag készül, vitás kérdések esetén a hanganyag az emlékeztető 

vezetőjénél vagy a Titkárságon elérhető. 

 

Székely Tamás felsorolja a napirendi pontokat.  

 

Az Elnökségi ülés napirendi pontjai:  

1. Tájékoztató a VDSZ 2021. évi költségvetéséről. 

2. Tájékoztató a VDSZ 2021. évi fejlesztéseiről, beruházásairól, az ingatlanokkal kapcsolatos 

ügyekről. 

3. Javaslat a VDSZ elnökségének 2021. II. félévi munkatervére. 

4. Különfélék. 
 
Aki ezzel egyetért, kézfeltartással jelezze. Az Elnökség egyhangúlag elfogadta a napirendi 
pontokat. 

 
1. Tájékoztató a VDSZ 2021. évi költségvetéséről. 

Székely Tamás elmondta, hogy az első 5 és fél hónap alapján a tavalyi pandémiás év áthúzódó 
hatása még mindig érezhető.  
Ez leginkább a bevételi oldalon látszik. A járványügyi korlátozások enyhülnek, és ennek 
köszönhetően viszonylag hirtelen elindultak a foglalások a balatoni üdülőkben (400 felett van). 
Ezek inkább külsős foglalások. A tervezett bevétel 10%-a már bejött előlegként, ez 2,4 millió 
forint.  
- Tagdíjbevétel: Az első 4 hónapot zárták le. Időarányosan megfelelő a tervezettnek. 49,9 millió 
forint volt a tagdíjbevétel.  
- Irodahelyiségek: Megszületett a bérleti szerződés a Klubrádióval. A stúdiók elkészültek, 
hamarosan átköltöznek teljesen. Lassan teltházas lesz a székház. A rádió már az átadás előtt 
is fizetett. 
- A vendégház forgalma jelentősen visszaesett, csak a SZEF vezetője állandó szállóvendég.  
- A vállalkozási tevékenység teljes bevételi oldal a: 13 millió 317 ezer forint. 
- Ginop pályázat: 6,6 millió forint. 
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- Az időarányos teljes bevétel: 69 millió 897 ezer forint. 
Kiadási oldal: 
- A pandémia miatt sok oktatás lett volna. Ez a költségeket növelte volna. Jó lenne, ha ezek 
szeptember-október körül megtartásra kerülnének.  
- Munka díjazása: Időarányosan kifizetésre került. 5%-os béremelést hajtottak végre. A SZÉP 
kártya kapcsán elmondta, hogy kihasználják a kedvezményeket. Az EDENRED-utalvány 
összegét SZÉP kártyára utalják az első félévben.  
- Gázdíj: Sokáig tartott a fűtési időszak. 
- Tárgyi eszközök: A lízingelt autók maradványértékeit nem fizetik ki, új lízingszerződéseket 
kötnek. 
- A nemzetközi szövetségnek még nem fizették ki a tagdíjat. A kifizetés a svájci frank 
árfolyamától függ.  
- A MASZSZ I. féléves tagdíját is be kell még fizetni. 
Kiadások összesen: 67 millió 401 ezer forint. 
 
Kérdések, hozzászólások: 
- Szabóné Lakatos Erzsébet: Köszöni a jogászok segítségét. Viszont szeretné, ha megfelelő 
eszközöket biztosítanának nekik (mobil, laptop), ugyanis a tárgyalások során sok probléma volt 
ezekkel az eszközökkel. 
- Székely Tamás: megtörtént a csere. 
- Varga Gyula: Új nyomtatóra is szükség lenne, ugyanis nagyon rondán nyomtat a jelenlegi.  
- Székely Tamás: Egy új nyomtató kb. 2,5 millió forint. 
A PEB folytatni fogja a tagdíjbefizetések vizsgálatát, amint a pandémiás helyzet lehetővé teszi 
a személyes jelenlét melletti üléseket.  
 
2. Tájékoztató a VDSZ 2021. évi fejlesztéseiről, beruházásairól, az ingatlanokkal kapcsolatos 

ügyekről. Előadó: Székely Tamás 

Minden évben ekkor tárgyalják ezt a napirendet. Nem készült írásos anyag. Az 

ingatlanbecslések megtörténtet, független szakértő által. 

- Született egy döntés, hogy a balatonvilágosi ingatlant elcserélik egy balatonlellei ingatlanra. 

Ennek részleteit átbeszélték, a döntés megszületett. Az új ingatlan átvétele remélhetőleg 

2022. május 31-ig megtörténik. A szerződést aláírták. A világosi ingatlan értéke ügyvédi letétbe 

került. Emellett egy 50 millió forintos letétet is biztosított az építtető, a határidő biztosítása 

végett. Bármilyen fejlemény lesz az ingatlancsere kapcsán, az Elnökséget azonnal 

tájékoztatják. 

- Fejlesztés: Megkezdték a székházban a fejlesztést. Bővítették az internetes szolgáltatói 

hálózatot, optikai kábelt telepítettek. Ebben az évben több fejlesztést nem terveznek a 

székházban. Balatonszemesen a hét elején a kollégákkal kiépítettek egy modernebb 

technikával működő internetes rendszert. Egy probléma adódhat, hogy nincs megfelelő 

sávszélességet biztosító szolgáltató Szemesen, így lassulhat a rendszer, ha sokan csatlakoznak. 

- Balatonföldvár: hosszabb távú megállapodás van az üzemeltetővel. 

 

Kérdések, hozzászólások: nem volt. 
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3. Javaslat a VDSZ elnökségének 2021. II. félévi munkatervére. Előadó: Kiss Béla 

Írásban elküldték a javaslatot az elnökségi tagok. Gond volt az összeállítással, ugyanis sok még 
a bizonytalanság, csak feltételezéseket lehetett írni. A régi sztenderdek maradtak. Az ülések a 
hó utolsó csütörtökére vannak betervezve. A következő ülés szeptemberben lesz, júliusban és 
augusztusban nem lesz. Feltételes módban tervezik az online, illetve a személyes jelenlétű 
üléseket. Nyilván ez a döntéshozóktól függ. Kihelyezett ülések nincsenek betervezve, ezt is 
bizonytalanság övezné.  
Ahogy a lehetőségek adódnak, úgy fognak egyéb rendezvényeket is szervezni. Például Jekő 
József jelezte, hogy ők a focikupát megszervezik, ha mód lesz rá. 
Az elnökségi ülések napirendjére minden hó 10-éig lehet javaslatot tenni. Egy helyre beírta a 
tagdíjfizetési bizottság munkájának beszámolóját. Folyamatosan napirenden vannak a 
MASZSZ-szal kapcsolatos kérdések. 
 
Székely Tamás: Jövőre választások lesznek. A munkatervben ugyan nem szerepel, de kérdezi 
az elnökségi tagokat, hogy tervezzenek-e a választásokkal kapcsolatos témájú napirendet. 
Akár elnökségi ülésen, akár bővebb körben is lehetne szervezni előadást a témában. Minden 
választás előtt megfogalmazták a VDSZ elvárásait, ezt most is elkészítik.  
Szervezzenek-e a választásokkal kapcsolatos programot, rendezvényt? 
 
Kérdések, hozzászólások: 
- Varga Gyula: Össze kellene hangolni a MASZSZ-szal a rendezvényt. lehet, hogy ők is 
szerveznek ilyet.  
- Szabóné Lakatos Erzsébet: A miniszterelnök jelölteknek fel lehetne tenni ugyanazokat a 
kérdéseket. A válaszokat pedig meg lehetne jelentetni a Vegyipari Dolgozóban.  
- Kiss Béla: Ennek a hagyománya van a VDSZ-nél. Az Mt. vagy a munka világát érintő kérdéseket 
tettek fel különböző pártok képviselőinek 
- Székely Tamás: Nyilván a MASZSZ is fog ilyen rendezvényeket szervezni. Az újságban való 
megjelenítés nagyon jó ötlet. 
- Bánó András: Javasolja, hogy minél szélesebb témakörben kérdezzék meg a jelölteket. Kéri 
az elnökségi tagokat, hogy küldjenek neki e-mailen kérdéseket, amiből ő összeállít egy csokrot 
a jelölteknek.  
- Székely Tamás: Sokszor felmerült a kérdés, hogy az Elnökségnek képzéseket kellene tartani. 
Kérdezi, hogy van-e az elnökségi tagokban arra hajlandóság, hogy Szemesen megtartsák ezt a 
képzést? Szakértők, szóvivők tartanának előadásokat. Ez egy 3 napos program lenne. Kérdezi, 
hogy van-e erre igény. Az elnökségi ülésre épülne ez a képzés, szeptember végén. 
- Ledács Kiss Miklós: Meddig van nyitva Szemes? 
- Székely Tamás: Szemesen nincs személyzet. Csak egy főállású munkavállaló van. Komoly a 
probléma, ugyanis a következő héten már mennek vendégek az üdülőbe. A 
Kormányhivatalhoz is fordultak. 4500 üres álláshely van, de nincs rá jelentkező. A 
munkavállalók idénymunkában dolgoznak, de ezen változtatni kell. Ez nyilván megváltoztatja 
a költségvetést is. De tudni, kell, hogy a vállalkozási tevékenység mindig veszteséges volt. A 
napi 7000 forintos (bruttó 10.000 forint) bért emelni kel. Szállást tudnak biztosítani akár 4 fő 
számára is. 2 szobát tartanak fenn a munkavállalók számára. Az étkezést nem tartalmazza az 
álláshirdetés.  
- Ledács Kiss Miklós: Készüljön az álláshirdetésekről egy hírlevél, amit többen el tudnak küldeni 
a tagság felé.  
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Határozati Javaslat: Aki elfogadja a VDSZ 2021. évi II. féléves munkatervét, kézfeltartással 
jelezze. 
Az Elnökség a javaslatot 1 tartózkodás mellett elfogadta.  

 
4. Különfélék 
 
A) Székely Tamás tájékoztatta az elnökségi tagokat, hogy előző héten megtörtént az IndustriAll 
Europe kongresszusa. Ismét megválasztották az elnöki posztra Michael Vassiliadist. A főtitkár, 
Jean Luc Triangle mandátumát is meghosszabbították. Két főtitkár-helyettest is választottak. 
Judith Kirton-Darling, angol nemzetiségű, aki korábban az Európai Parlamentben dolgozott. 
Isabelle Barthes pedig belga nemzetiségű, és korábban is szakértőként dolgozott az 
Szövetségnél. A kongresszusról megjelent az újságban egy rövid összefoglaló.  
Kiküldték azt a dokumentumot, amely a Coviddal kapcsolatos állásfoglalást tartalmazza. Ez egy 
tervezet, így amennyiben az elnökségi tagok, ha szükségesnek érzik, kiegészíthetik.  
 
B) Az Európai Parlament egy szabályt akart létrehozni az állatkísérletek kapcsán. Történt egy 
megkeresés, amikor is megkérdezték, hogy a mi az álláspontja a VDSZ-nek ezzel kapcsolatban. 
A gyógyszeres kollégák részéről az fogalmazódott meg, hogy állatkísérletek nélkül nincs 
biztonságos gyógyszer- és vakcinagyártás. A kérdés ugyanis az, hogy mi váltaná ki ezeket a 
kísérleteket.  
 
C) A Makói Gumiipari Szakszervezet sztrájksegélyezése. Hajdú Roland megküldte a listákat, 
azokról a tagokról, akik segélyben részesülnek. A segélyek összértéke 1 millió 113 ezer forint. 
Ez a héten átutalásra kerül. A héten a kollégák is megkapják az összegeket. Nem a VDSZ 
sztrájkalapból finanszírozzák, hanem a folyó kiadásokból.  
 
D) A VDSZ megállapodása az éttermet üzemeltető FEBA-val augusztusban lejár. A VDSZ-nek 
érdeke, hogy a szerződéses jogviszony tovább folytatódjon, és ennek érdekében mindent 
megtesznek. A FEBA több mint 10 évvel ezelőtt vállalta a 4. emelet felújításának költségeit, és 
ezt a költséget lakták le az elmúlt években. Ez a szerződés jár le augusztusban. A 
nagyteremben felhelyezett 2 csillár nem a VDSZ-é, és a FEBA szeretné, ha ezt a VDSZ 
megvenné. A VDSZ kalkulál egy árat az új szerződésre. Ebben figyelembe veszik a KSH adatokat 
és az inflációt. A földszinti klubhelyiség üzemeltetését nem vállalták, pedig ez előnyös lehetne 
számukra. A Klubrádió által 80 fővel többen fognak az épületben dolgozni, és lejárnak 
cigarettázni.  
 
Kérdések, hozzászólások: 
- Varga Gyula: A parkolást hogyan fogják megoldani a rádió dolgozói? 
- Székely Tamás: Szerződést kötöttek a nagy parkolóval, és ebben a konstrukcióban a VDSZ is 
érdekelt lehet. Voucherrel fognak fizetni (3 órás és 5 órás voucher lesz). Ha szűk a parkoló a 
VDSZ is ezt a megoldást fogja alkalmazni.  
- Varga Gyula: A csillárkérdést rendezzék a felek. 
- Székely Tamás: Rendezve lesz. A könyv szerinti értéket kell majd figyelembe venni. 
- Ledács Kiss Miklós: Nyílt pályázat nem került szóba? 
- Székely Tamás: Először a FEBA-nak kell felajánlani a szerződést. 
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- Ledács Kiss Miklós: Egy pályázatban előnyösebb lehet egy fenti étterem és egy földszinti büfé 
kiadása. A büfé üzemeltetésével várni kellene, mert lehet, hogy együtt is ki lehet adni az 
emeleti étteremmel együtt.  
 
- Kovács Dávid: Három témát vetne fel 

1. Szeretné megkérdezni az EGIS Vegyész Szakszervezet részéről, hogy az egyes 
cégeknél milyen hatása volt a Covid ’19 elleni védekezésben az egyes intézkedéseknek.  
- Székely Tamás: Ezt már megkérdezték. Az újságban benne van az összefoglaló. 
2. A nyugdíjas tagozattal egyeztetve, szeretnék a májusban elmaradt képzést 
megtartani szeptemberben. Van-e erre lehetőség? 
- Székely Tamás: Igen, akár októberben is. Azonban a járványügyi előírásokat 
maradéktalanul be kell tartani a képzéseken is (pl védettségi igazolvány). 
3. A MASZSZ Ifjúsági tagozatával indítottak egy pályázatot. Az EFOTT-ra szeretnének 
kitelepülni. Szükségük lenne szállásra a Velencei-tó környékén. Van-e esetleg olyan 
szakszervezeti üdülő a környéken, amit igénybe tudnának venni?  

- Tóth Éva (Nőtagozat): A Nőtagozat is szeretne képzést tartani ősszel. Változik a Szocho, a 
SZÉP-kártya járulékmentessége. Szeretné, ha erről készülne egy tájékoztató anyag. Emellett 
úgy hallotta, hogy a Női 40 éves nyugdíjba vonulási lehetőség Női 42 lesz, megemelik a 
szükséges jogosultsági időtartamot. Javasolja, hogy erről tájékozódni kellene. 
- Székely Tamás: Erre a jogosultsági idő emelésre nem sok esély van a választások előtt.  
- Solti József: Tavaly február óta nem tudtak találkozót szervezni a nyugdíjasoknak. Nehéz a 
kapcsolattartás. Szeretnének júniusban egy találkozót szervezni a VDSZ székházban. Emellett 
szeretnének egy képzést is tartani ősszel, az ifikkel és az EGIS nyugdíjasaival együtt. 
- Hornyák Péter: Szeptemberben ők is szeretnének tagozati képzést.  
- Szabóné Lakatos Erzsébet: Az IGBC-vel nem tervezik a képzés folytatását? 
- Székely Tamás: Igen, tervezik, de ez a járványhelyzettől függ. Külföldön sokkal szigorúbbak a 
járványügyi előírások. Van egy tervezett képzés az IGBC-vel és egy a lengyelekkel. 
- Hajdú Roland: Kéri, hogy vázolják fel neki a balatonvilágosi üdülő eladásának folyamatát.   
- Székely Tamás: Röviden felvázolta az eljárást, az okokat, a hátteret. Az ügyben döntés 
született, név szerinti szavazás volt. Nem lesz eladva a világosi üdülő, telekcsere lesz! A VDSZ 
Balatonlellén, egy közvetlen vízparti, modern, felszerelt apartmanegyüttest kap. Fűthető 
ingatlanok lesznek, így a szezon is kitolható időben. A világosi ingatlan többször vizsgáltatták 
meg statikussal. Nagyon rossz állapotban van, az utóbbi években romlott az állaga. Kb. 100-
150 millió forintos beruházást kellett volna végrehajtani, hogy megfelelő állapotba kerüljön az 
üdülő. A projekt értéke a duplája annak, mint amit az értékbecslő megjelölt. A 30 millió 
forintos jelzálog átkerült Balatonszemesre, azt az ingatlant terheli.  
- Ledács Kiss Miklós: A közszolgáltatói fórumban történtekről adott tájékoztatást. A Kormány 
októberre datálja a béremelést, a jövő évi bértárgyalást előre hozzák októberre. Nagyobb 
együttműködést szeretne a MASZSZ részéről.  
 
- Székely Tamás megkérdezte az elnökségi tagokat, hogy van-e szándék arra, hogy 
Veresegyházára menjenek, hogy támogassák a GE Aviation figyelmeztető sztrájkját. 
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Az emlékeztetőt összeállította: dr. Horváth-Lénárt Szilvia 

 

Hitelesítők: 

 

 

---------------------------------------------------- ---------------------------------------------------- 
Vigh Árpád Hornyák Péter 
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Aki elfogadja a VDSZ 2021. évi II. féléves 
munkatervét, kézfeltartással jelezze. 
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